
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Inledningsvis vill DHR-Malmö, Fotbollsklubbarnas Samorganisation samt MISO 
tacka för möjligheten att yttra oss över ovan nämnda förslag. Vi har fört samtal 
med flera olika föreningar via telefon eller personliga möten och en del 
synpunkter har inkommit skriftligen. Sist i dokumentet finns de remissvar vi 
erhållit skriftligen från våra medlemsföreningar i sin helhet.  

Vi besvarar remissen enligt slutsatser och bedömning:  

1. Inledning 
 

2. Strategiska ställningstaganden 
 

2.1 Minskade trösklar för en mer jämlik stad 
I detta avsnitt beskrivs att ”Fritidsnämnden ämnar också förändra 
fördelningsprinciperna som reglerar tillgången till fritidsförvaltningens 
anläggningar vid schemaläggning. Förändringarna ska resultera i förslag till 
ökade möjligheter för aktörer i föreningslivet som inte ägnar sig åt 
tävlingsverksamhet att nyttja stadens idrottsanläggningar, och på så sätt 
bredda målgruppen som nyttjar idrottsanläggningar”. 

Eftersom vi inte fått ta del av vilka förändringar det är man avser göra undrar vi 
vilka förändringar det är som ska göras och vilka konsekvenser det får för 
Malmös idrottsföreningar och vi behöver få svar på dessa frågor för att kunna 
ta ställning till detta stycke.  
 

2.2 Ökad delaktighet genom ökad tillgänglighet 
Strategiska ställningstaganden. Fritidsnämnden nämner i sin rapport att en 
viktig faktor är att alla anläggningar ska vara tillgängliga genom att trösklar 
ska försöka byggas bort så att lokaler blir så tillgängliga som möjligt oavsett om 
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byggnader har flera år på nacken eller är t ex nybyggnation/renovering. DHR 
har stor kunskap inom området och har varit med att titta på tillgängligheten 
på ett 60-tal anläggningar genom Vice Ordförande Pernilla Svensson, Parasport 
Sverige och föreningsavdelningen på Fritidsförvaltningen. Detta arbete är en 
ständig process inte minst nu när nya etableringar sker på t ex Stadionområdet. 
DHR påtalar att gällande lagstiftning inte alltid följs utan ibland blir processer 
fel trots att kunskapen finns, bristande kommunikation är orsaken.  
 

2.3 Minskad miljöpåverkan 
En reflektion från oss är att när man anlägger nya konstgräsplaner gör man det 
utan granulat och lägger i stället sand/grus. Det har visat sig öka 
skadefrekvensen med bl,a blödande brännskador hos utövarna och stora 
materiella skador på kläder, skor och bollar som stor ekonomisk konsekvens. 
 

2.4 Bidrag till Malmö som regional tillväxtmotor 
Här måste bidragssystemet och samverkan mellan kommunerna hänga med. 
Flera av Malmös idrottsföreningar inklusive DHR drabbas av att medlemmar 
från andra kommuner inte är bidragsberättigade i Malmö. Eftersom det krävs 
minst 5 bidragsberättigade medlemmar för att en aktivitet ska vara godkänd 
drabbas t ex ridklubbarna, föreningar som driver verksamhet på is och DHR i 
hög utsträckning av detta. Hela aktivitetstillfällen blir ogiltiga om man har för 
många icke-Malmöbor i en grupp. Många föreningar har t ex barn från Burlöv 
och Vellinge i sina verksamheter men dessa räknas inte. Kranskommunerna 
måste bidra till lösningar. 
 

2.5 Nämndens handlingsutrymme och förutsättningar i 
lokalutvecklingsarbetet 
Hur dialogen med föreningslivet och samorganisationerna ska gå till behöver 
utvecklas och förtydligas. Det finns en stor önskan från föreningslivet om 
utvecklad dialog och t ex brukarmöten. Samorganisationerna önskar involveras 
tidigt i processerna och vara en tydlig partner. Efter Dialoggruppsmötet i 
september har Fritidsförvaltningen tagit initiativ till klustermöten med olika 
idrotter och vi ser positivt på denna utveckling.  
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3. Nulägesbeskrivning 
 

3.1 Lokalkrävande verksamheter 
 

3.2 Befintligt lokalbestånd 

3.2.1 Simanläggningar och utomhusbassänger 
Malmö Kappsimningsklubb som inkommit med skriftligt remissvar anser, att 
man tappar föreningsperspektivet i stycket, man pratar enbart utifrån 
synvinkeln att allmänheten har begränsat med utrymme medan vi föreningar 
under lång tid haft begränsat med utrymme. Detta framgår inte alls i 
beskrivningen av nuläget. Se Malmö Kappsimningsklubbs remissvar i sin 
helhet i bilaga 2. 
 

3.2.2 Sporthallar och gymnastiksalar 
 

3.2.3 Fritidsgårdar 
Vi är väldigt positiva till den tillgänglighetsinventering på Fritidsgårdarna som 
Fritidsförvaltningen har tagit initiativ till. 
 

3.2.4 Verksamhets-, kansli och samlingslokaler 
Föreningscenter Nobel 21– vi kanske ska nöja oss med att resonera kring 
begreppet Föreningscenter och inte en specifik plats? 

Behovet av anpassade kanslilokaler är stort då många aktörer inte släpper in 
föreningar på grund av att föreningar inte är momspliktiga. MKB är ett 
undantag men hyrorna är marknadsmässiga och höjs med index varje år och 
kostnadsbilden för föreningarna är ohållbar. Det finns alltså flera faktorer 
(moms och kostnadsnivå) som gör det svårt för föreningar att hitta lämpliga 
lokaler för kansli.  
 

3.2.5 Idrottsplatser 
Vi vill understryka behovet av servicelokaler och ser även att utrymme för tvätt 
behöver finnas med här. Servicelokalerna på en idrottsplats behöver vara 
tillgängliga för alla föreningar som är verksamma på en idrottsplats. När man 
tar från befintliga fotbollsaktivitetsytor på idrottsplatser typ Gullvik för att 
skapa utrymme för andra aktiviteter drabbas fotbollsföreningarna negativt. Vi 
menar att en idrott/aktivitet som är aktiv och fungerande inte får tas för att 
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skapa en ny annan idrott/aktivitet på samma plats. 
 

3.2.6 Rekreationsområden 
Svenska Skidförbundet/Skånes Skidförbund och Frisksportarna i Malmö har 
inkommit med synpunkter kring behovet av asfaltslingor på Bulltofta och vi 
återkommer till detta längre fram, 5.5. Även Friskis och Svettis i Malmö och 
Heleneholms IF är medlemmar i Svenska skidförbundet. Tilläggas kan att även 
DHR ser ett behov av detta.  
 

3.2.7 Stadionområdet 
Vi noterar att bowlingen nämns i detta stycke men därefter har denna idrott 
fallit bort och nämns inte i planerna framöver vilket är olyckligt.  

MAI och Heleneholms IF uttrycker oro över att Löpargången under Stadion 
försvinner. Hur ska denna ersättas? När den befintliga löparbanan försvinner 
ska både MAI och Heleneholm ut i ordinarie hallar vilket innebär att de tränger 
ut andra föreningar och även att föreningarnas möjlighet att växa begränsas. 
 

3.2.8 Ishallar  
 

3.2.9 Övrigt 
Malmö Bangolfklubb har inkommit med remissvar, se bilaga 5 för remissvaret i 
sin helhet. Föreningen är en elitförening som spelar bangolf i näst högsta 
divisionen (Elitettan, nationellt över hela Sverige). Bangolf är en blandad 
utomhus- och inomhussport. Då det saknas en inomhusanläggning i Malmö 
tvingas föreningen alltid ställa in träningen om det regnar. Vi hänvisar till 
föreningens remissvar i sin helhet och bifogar denna som bilaga.   

Vi tycker även att Baltiska Bowlinghallen borde nämnas i detta stycke.  
 

3.3 Historisk utveckling av lokalbeståndet 
Det har länge florerat rykten om att Fritidsförvaltningen och Fritidsnämnden 
vill fördela om resurser från drotten till övriga Civilsamhället. Sista raderna i 3.3 
bekräftar idrottsföreningarnas oro gällande förflyttning av resurser. I princip 
hela dokumentet genomsyras av tydliga tecken på att en omfördelning av 
resurser planeras på olika vis.  

Här vill vi lyfta in att på Dialogmötet den 19 september 2024 tog 
Fritidsnämndens ordförande Sanna Axelsson själv upp detta rykte och ville 
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förtydliga att hon och nämnden inte har för avsikt att ta resurser från idrotten 
och omfördela till övriga civilsamhället. Hon var tydlig med att ambitionen är 
ytterligare resurser och inte omfördelning av resurser. Detta framgår inte av 
lokalbehovsplanen som pekar på motsatsen och vi som representerar Malmös 
Idrottsföreningar känner tillsammans med våra medlemmar en stor oro för 
utvecklingen.  

3.4 Historisk utveckling av lokalkostnaderna 
 

3.5 Nyttjandegrad och effektiviseringspotential 
 

3.5.1 Simanläggningar 
Detta stycke beskrivningen förstärker beskrivningen i 3.2.1 att föreningarna i 
Malmö är trångbodda på simanläggningarna när simhallsbadet, med mindre 
vattenyta än Hylliebadet, genererar nästan 150 000 fler besök/ år.   
 

3.5.2 Bokningsbara anläggningar 
Möjlighet att boka planer utomhus på t ex skolor eller andra utomhusytor under 
t ex sommaren skulle eventuellt kunna bidra till att vissa inomhusidrotter till 
delar skulle kunna göras nöjda även om de helst skulle vilja genomföra 
inomhusträningar året om. Vi vet också att många föreningar kämpar med att 
hitta lämpliga ytor för t ex sommarlovsaktiviteter utomhus i samverkan med 
andra aktörer. Möjlighet att nyttja skolgårdarna för aktiviteter av olika slag 
skulle vara av stort värde för föreningslivet.  

Överhuvudtaget är samutnyttjande av skolans lokaler intressant, vi vet att detta 
diskuteras och är nyfikna på hur det går med detta? 

Om det ska finnas bollfält som bokningsbara aktivitetsytor vill vi flagga för att 
driften av dessa ytor varit bristfällig under flera år.  

Vi önskar en komplettering med beläggningen i Baltiska Bowlinghallen.  
 

3.5.2.1 Geografisk närhet och deltagande 
En utmaning även för föreningar som vill bedriva verksamhet i sitt naturliga 
upptagningsområde.  

IFK Malmö Handboll har inkommit med ett skriftligt remissvar (se bilaga 3 för 
remissvaret i sin helhet) där man bland annat lyfter att Stapelbäddshallen är 
den enda klisterhallen som finns i IFK Malmö Handbolls naturliga 
upptagningsområde. I Stapelbäddshallen har IFK Malmö Handboll inte 
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möjlighet att få in ytterligare lag för träning. Taket är nått. Det finns önskemål 
om fler klisterhallar i västra och södra Malmö. Man önskar även möjlighet att 
centrera sin verksamhet i färre hallar än som nu 13 olika hallar.  

Genom tillgång till hallar tidigare på dagen skulle fler föreningar kunna bedriva 
verksamhet i anslutning till skolans verksamhet och på så vis nå fler barn och 
unga i hela Malmö.  
 

3.5.3 Fritidsgårdar 
Mycket positivt att föreningslivet ska kunna låna fritidsgårdslokal – mer 
information om detta önskas och behöver kommuniceras effektivt till 
föreningslivet. 
 

3.5.4 Verksamhets-, kansli och samlingslokaler 
Här vill vi än en gång betona vikten av att utveckla tankarna kring 
föreningscentra kopplat till hyresavtalet på Nobel 21.  
 

4. Framtida lokalbehov 

4.1 Barn och ungas levnadsvillkor 
 

4.1.2 Barn och ungas preferenser 
Många idrottsföreningar skulle också behöva tillgång till gym. Vi tror att detta 
skulle kunna avlasta användandet av traditionella idrottsytor och föreningar 
kan t ex bedriva några av veckans träningstillfällen med fokus på fys och 
styrka. Det har tidigare diskuterats utegym i anslutning av idrottsplatser och vi 
skulle gärna se att detta verkställs. Utveckla anläggningarna för att skapa fler 
aktivitetstimmar istället för att anpassa fördelningsprinciperna (gym/utegym, 
uppvärmningsytor, alternativ träning, belysning etc). 
 

4.1.3 Befolkningsutveckling 
 

5. Nämndens förväntade framtida lokalbehov 

5.1 Simanläggningar 
För föreningar som brukar simanläggningarna är det viktigt att man verkligen 
tar höjd för en fullskalig anläggning för simidrotten på stadionområdet och som 
speglar det behov som finns av tränings- och tävlingsytor inom de olika 
simidrotterna. 
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DHR pekar på att behovsanalysen visar att staden är i stort behov av nya 
anläggningar, t ex nämns simningen som ett exempel. Detta är många gånger 
kopplat till att befolkningen som sådan ökar och blir äldre. Här är målgruppen 
+65 en grupp som ska prioriteras utifrån Fritidsnämndens mål och riktlinjer. 
Folkhälsoperspektivet måste beaktas för alla målgrupper, även de med 
funktionshinder och fysiska behov då befolkningen förväntas bli äldre och 
äldre. En del anläggningar har bäst före datum t ex Parkmöllan och när 
sjukvårdens resurser blir mindre och mindre vänder sig personer med 
funktionsnedsättningar desperat till föreningar som DHR för att deras fysiska 
status behöver få en skjuts i positiv riktning. Här ser inte samhället till helheten 
men det blir dyrare för skattebetalarna i längden. Satsning på friskvård ger 
sjukvården mindre kostnader.  
 

5.2 Sporthallar och gymnastiksalar 
IFK Malmö Handboll önskar tillgång till en anläggning liknande Hästhagens 
sporthall där man kan använda klister, har tillgång till fler förråd för 
utrustning, ges möjlighet att erbjuda en kioskverksamhet i samband med 
matcher/träning och kan ta emot publik. Föreningen önskar även möjlighet till 
kansliverksamhet i anslutning till en av hallarna där de bedriver verksamhet 
och möjlighet till föreläsningar, utbildning, läxhjälp osv.  

Malbas har visioner om att ta klivet upp i basketligan inom de närmsta åren. 
För att göra det krävs en del investeringar i Heleneholms sporthall som t ex: 
bättre möjlighet till evenemangsljussättning och att styra ljuset, ytterligare en 
utdragbar sidoläktare samt en LED tavla typ den som finns i sporthallen på 
Stadionområdet.  
 

5.3 Fritidsgårdar 
 

5.4 Verksamhets-, kansli och samlingslokaler 
Se 3.2.4 
  

5.5 Rekreationsområden 
Malmö Frisksportsklubb har i samverkan med Skånes Skidförbund inkommit 
med ett remissvar kopplat till lokalbehovsplanen. Föreningen saknar 
asfaltsslinga i lokalbehovsplanen. Svenska skidförbundets strategi 2026 är att 
det skall finnas minst 1,5 km asfaltsslinga för rullsport i alla av Sveriges 20 
största städer. Asfalterade slingor skapar trafiksäker miljö för all rullsport där 
kroppen är den enda motorn: rullskidor, pararullsport, inlines och annan 
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rullsport. 
Att som grupp utöva träning och utvecklade övningar är i praktiken omöjligt ur 
ett trafiksäkert sätt för gruppen, utan tillgång till anläggning för rullsport. En 
rullskidåkare omkom i trafiken i Skåne under augusti månad. Vi vet att 
tillgången på anläggningar bidrar till mer fysisk aktivitet, som gynnar 
folkhälsan. Dagens läge resulterar i att barn/ungdom avstår rullsport p.g.a. 
rädsla för trafikmiljön. För äldre personer som har problem med exempelvis 
knä och övervikt är rullskidor betydligt skonsammare än löpning. 

Aktuella siffror för antalet anläggningar för rullsporter i Sverige uppgår till 49. 
Gotland och Trollhättan är på gång, när det gäller nya anläggningar. 
Enligt upplevelseinstitutet är längdskidåkning en av de mest populära 
idrotterna i Sverige, men i Skåne får vi som bekant åka rullskidor istället. 
Antalet anläggningar har fått god tillväxt de senaste åren. Till Vasaloppsveckan 
vinter 2024 fanns drygt 400 anmälda deltagare med postadress i Malmö 
kommun. Från Skånes skidförbunds sida finns möjlighet att få stöd genom 
rådgivning och utformning av anläggning från Svenska Skidförbundet. Skånes 
Skidförbund inbjuder gärna till en träff i Malmö med expertis från Svenska 
Skidförbundet. 

När det gäller finansiering kan nämnas att allmänna arvsfonden kan bidra med 
80 % av investeringskostnad på 10 miljoner kronor. Andra finansiärer kan vara 
sparbankstiftelser och RF genom anläggningsstödet. Kalenderåret 2023 
beviljade arvsfonden ungefär lika mycket lokalstödsmedel till konstgräsplaner 
och skidanläggningar. I Malmö kommun är Frisksportarna, Heleneholms IF 
och Friskis&Svettis i Malmö medlemmar i Skånes Skidförbund. 
 

5.6 Stadionområdet 
Se 3.2.7 

Vi upplever att basketen ramlat bort ifrån detta stycke. Basketföreningarna 
behöver mer utrymme för b la. elever på Idrottsgrundskolan och 
idrottsgymnasiet. Idag hoppar klasserna runt mellan olika anläggningar/hallar 
och det ger inte optimala förutsättningar. Detsamma gäller den diskussion som 
idag förs gällande omdefinition av elitbegreppet kopplat till 
fördelningsprinciper (för basketen skulle det innebära att basketettan inte 
klassas som elit och det i sin tur ger elitsatsande juniorer sämre förutsättningar 
då det främst är basketgymnasieelever som spelar i basketettan). Vill vi behålla 
elitsatsande basketjuniorer behöver både Idrottsgymnasiet och föreningarna 
kunna erbjuda goda förutsättningar, annars söker sig basketspelare i 
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gymnasieåldern till andra orter i Sverige där deras satsningar ges bättre 
möjligheter.  

Från basketföreningarna finns det önskemål om:  

1. Multihallen kan nyttjas till basketträning kopplat till Idrottsgrundskolan 
och Idrottsgymnasiet.  

2. Samtliga förbundsserier klassas som elit (Herr: Ligan, Superettan och 
Basketettan, Dam: Ligan och Basketettan). 

3. Föreningarna involveras tidigt i processen när Multihallen ska byggas 
för att säkerställa rätt underlag (trägolv), tillräckligt med korgar (10 
korgar) och t ex att korgarna inte placeras för nära väggarna (ökar 
skaderisken markant). Rätt utrustade hallar helt enkelt! 

 

5.7 Ishallar 
Med hänvisning till isföreningarnas möte med Fritidsförvaltningen v 41 ser vi 
att det omgående finns behov att hitta sabba lösningar. Det akuta behovet kan 
delvis täckas av mindre ytor än fullskaliga isrinkar och kan också vara i form 
av konstis. Situationen för isföreningarna har snabbt försämrats pga. akut 
haveri på Limhams Ishall och Kockum Fritid.  

Malmö Konståkningsklubb lämnar följande input kring sitt och sportens behov:  

- Föreningen har behov av kontinuerlig tillgång till is elva månader om året 
 
- För att bedriva träning som är utvecklande för idrotten och utövarna behövs 
möjlighet att förbereda sig innan isträning – uppvärmningsyta – där det finns 
tillräckligt med utrymme att springa, hoppa och göra övriga 
uppvärmningsövningar 

- Utrymme för landträning (olika former av träning av t ex koordination och 
rörlighet) 

- Gym för styrketräning 
 
- Samlingslokal för möten och utbildning 
 
- Förvaring av material och skridskor 
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5.8 Idrottsplatser 
Vi känner till och har noterat att Rosengårds Södra IP nämns att utvecklas för 
Super Ettan status och att det utreds om Malmö IP kan få samma status, samt 
att det i olika sammanhang nämnts att två helt nya idrottsplatser är på 
agendan Vintrie IP och Nyhamnens IP som troligen ligger betydligt längre fram 
i tiden 

Men vad är planen för följande centrala idrottsplatser som, Heleneholms IP, 
Lindängens IP, Limhamns IP och Hästhagen, då vi är övertygande att det finns 
anledning att ta med dessa idrottsplatser i ett framtida beaktande, då vi har fler 
klubba på uppåtgående och därför kommer inte Rosengård och Malmö IP 
kunna svälja det kommande behovet. 

Hur ser nämnden på att enskilda föreningar gör investeringar på befintliga 
idrottsplatser för att snabba på utvecklingen? Investeringen kan göras av t ex 
externa finansiärer och anläggningsstöd. Kopplat till detta vill föreningarna 
även sköta anläggningsdriften. Frågan aktualiserar diskussionen kring 
anläggningsdrift, offentlig upphandling osv.  
 

5.9 Långsiktig utblick – hållbarhet och den förtätade staden 
 

6. Lokalplanering 

6.1 Lokaler som ska anskaffas under perioden 
Det pratades om att Stadionbadet från början skulle stå klart 2018 och 
Heleneholmsbadet från början skulle stå klart under 2023.  
Trots att det länge funnit ett stort behov av nya simanläggningar i Malmö och 
att man är i ett utsatt läge på exempelvis simhoppet, det finns bara en 
simhoppsanläggning i staden, så fortsätter man att skjuta fram färdigställandet 
av nya anläggningar.  
Heleneholmsbadet skjuts ytterligare till 2029?  
Stadionbadet 2032? Finns det ett beslut på att simhallsbadet verkligen ska stå 
till 2032, då stadionbadet ska ersätta simhallsbadet? 
I lokalanskaffningsplanen saknar vi Bowling, asfaltslinga för skidor och 
inomhusanläggning för bangolf´. 
 

6.2 Riktlinjer att beakta i anskaffningsprocessen 
Vi vill understryka vikten av transparens och kommunikation i processerna 
och involvering av föreningslivet och samorganisationerna i ett tidigt skede. 
Brukarperspektivet måste vara i fokus! Överhuvudtaget är dialogen med 
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föreningslivet väldigt viktig och många föreningar önskar regelbundna 
brukarråd och återkoppling på samtal som förs mellan enskilda föreningar och 
fritidsförvaltningen. Föreningarna vill vara delaktiga i högre grad, inte bara 
som remissinstans utan löpande i vardagen. Det ska inte bero på vilket 
driftområde man tillhör utan alla ska ha samma förutsättningar.  
 

6.3 Planerad avveckling 
 

6.4 Kapacitets och kostnadsutveckling 
 

7. Utveckling av nämndens arbete med lokaler 
 

7.1 Konsekvenser av genomförande och förslag till fortsatt arbete utifrån ett 
barnrättsperspektiv 
 

7.1.1 Lokalbehovsplanens handlingsutrymme i jämlikhetsarbete 
I detta stycke beskrivs hur förändringar av både föreningsstöd och 
fördelningsprinciper just nu görs. Våra organisationer är remissinstanser för 
både föreningsstöd och fördelningsprinciper och vi önskar ett klargörande över 
vilka förändringar det är som sker och hur det påverkar våra 
medlemsföreningar. Vi refererar tillbaka till 3.3 och Sanna Axelssons uttalande 
gällande förflyttningar av resurser.  
 

7.1.2 Vem byggs anläggningar för? 
 

7.1.3 Rutiner för ärendehantering gällande barnrätt 
 

7.1.4 Förslag till fortsatt arbete med barnrättsfrågor i anskaffningsprocessen 
 

7.2 Konsekvenser av genomförande och fortsatt arbete utifrån målgruppen 65+ 
Vi återkommer med eventuell input när vi fått ta del av dessa texter.  
 

7.3 Konsekvenser av genomförande  
Vi återkommer med eventuell input när vi fått ta del av dessa texter.  



 

 12 

 
7.4 Utredningar 

 

Övrigt: 

- Vi önskar att det framgår av lokalbehovsplanen att den varit på remiss 
hos MISO, DHR och Fotbollsklubbarnas Samorganisation. 
 

- Fritidsnämnden nämner i skrivelsen alla tidigare kända ting om en 
inkluderande fritidsverksamhet för alla medborgare i staden, kopplat till 
trender. Vi tror detta berör alla men vill betona att personer med 
funktionsnedsättning fortfarande har utmaningar att ta sig till en 
fritidsverksamhet beroende på att ledsagning och färdtjänsten hänger 
samman. Alla kan inte cykla eller ta kollektivtrafik till sin 
fritidsaktivitet, något som man kanske inte allt tänker på och individer 
blir inte alltid beviljad hjälp till fritid utan tvingas prioritera andra 
insatser i t ex hemmet/sjukvårdsinsatser.  
 

- Sammanfattningsvis är vi positiva till de satsningar som görs och 
stadens visioner för framtiden men glöm inte bort de som har det tufft i 
sin vardag med funktionshinder. Dialogen är ett arbete och en ständig 
process.  
 

- Vi har en fundering kring en mindre evenemangshall. Tidigare har det 
diskuterats att det finns behov  av en mindre hall som tar ca 1500 
åskådare, är det fortfarande aktuellt? 
 

- Till sist är vi tacksamma om skrivelser av dessa slag inte skrivs i för 
liten text eftersom det inte fungerar för synsvaga personer. Tillgänglighet 
för alla! 
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Malmö den 23 oktober 2024 

 

Bosse Cronqvist 
Ordförande för Fotbollsklubbarnas Samorganisation 
 

 

Leif Rosberg 
Ordförande för DHR- Malmö 
 

 

Tommy Theorin 
Ordförande för Malmö Idrottsföreningars Samorganisation 
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Bilaga 1. 

Remissvar till lokalbehovsplanen i Malmö 
 
Malmö Frisksportsklubb saknar asfaltsslinga i lokalbehovsplanen. 
Svenska skidförbundets strategi 2026 är att det skall finnas minst 1,5 km 
asfaltsslinga för rullsport i alla av Sveriges 20 största städer. Asfalterade slingor 
skapar trafiksäker miljö för all rullsport där kroppen är den enda motorn: 
rullskidor, pararullsport, inlines och annan rullsport. 
 
Att som grupp utöva träning och utvecklade övningar är i praktiken omöjligt ur 
ett trafiksäkert sätt för gruppen, utan tillgång till anläggning för rullsport. En 
rullskidåkare omkom i trafiken i Skåne under augusti månad. 
 
Vi vet att tillgången på anläggningar bidrar till mer fysisk aktivitet, som gynnar 
folkhälsan. Dagens läge resulterar i att barn/ungdom avstår rullsport p.g.a. 
rädsla för trafikmiljön. För äldre personer som har lite problem med exempelvis 
knä och övervikt är rullskidor betydligt skonsammare än löpning. 
 
Aktuella siffror för antalet anläggningar för rullsporter i Sverige uppgår till 49. 
Gotland och Trollhättan är på gång, när det gäller nya anläggningar. 
 
Enligt upplevelseinstitutet är längdskidåkning en av de mest populära 
idrotterna i Sverige, men i Skåne får vi som bekant åka rullskidor istället. 
Antalet anläggningar har fått god tillväxt de senaste åren. 
 
 Till Vasaloppsveckan vinter 2024 fanns drygt 400 anmälda deltagare med 
postadress i Malmö kommun. 
 
Från Skånes skidförbunds sida har vi möjlighet att få stöd genom rådgivning 
och utformning av anläggning från Svenska Skidförbundet. Skånes 
Skidförbund inbjuder gärna till en träff i Malmö med expertis från Svenska 
Skidförbundet. 
 
När det gäller finansiering kan nämnas att allmänna arvsfonden kan bidra med 
80 % av investeringskostnad på 10 miljoner kronor. Andra finansiärer kan vara 
sparbankstiftelser och RF genom anläggningsstödet. Kalenderåret 2023 
beviljade arvsfonden ungefär lika mycket lokalstödsmedel till konstgräsplaner 
och skidanläggningar. 
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I Malmö kommun är också Helenholms IF och Friskis&Svettis i Malmö 
medlemmar i Skånes Skidförbund. 
 
Skidhälsningar 
 
Nils-Arvid Olofsson, 0702-70 60 63 
Ordf. Skånes Skidförbund 
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Bilaga 2. 

Återkoppling på Lokalbehovsplanen från Malmö Kappsimningsklubb 

 

Avsnitt 3.2.1 Simanläggningar och utomhusbassänger 
Här tycker vi, Malmö Kappsimningsklubb, att man tappar 
föreningsperspektivet i stycket, man pratar enbart utifrån synvinkeln att 
allmänheten har begränsat med utrymme medan vi föreningar under lång tid 
haft begränsat med utrymme. Detta framgår inte alls i beskrivningen av 
nuläget.. 

Avsnitt 3.5.1 Simanläggningar 
Förstärker beskrivningen ovan att föreningarna i Malmö är trångbodda på 
simanläggningarna när simhallsbadet, med mindre vattenyta än Hylliebadet, 
genererar nästan 150 000 fler besök/ år.   

Avsnitt 5.1 Simanläggningar 
För oss föreningar som brukar simanläggningarna är det viktigt att man 
verkligen tar höjd för en fullskalig anläggning för simidrotten på 
stadionområdet och som speglar det behov som finns av tränings- och 
tävlingsytor inom de olika simidrotterna.  

Avsnitt 6.1 Lokaler som ska anskaffas under perioden 
Det pratades om att Stadionbadet från början skulle stå klart 2018 och 
Heleneholmsbadet från början skulle stå klart under 2023.  
Trots att det länge funnit ett stort behov av nya simanläggningar i Malmö och 
att man är i ett utsatt läge på exempelvis simhoppet, det finns bara en 
simhoppsanläggning i staden, så fortsätter man att skjuta fram färdigställandet 
av nya anläggningar.  
Heleneholmsbadet skjuts ytterligare till 2029?  
Stadionbadet 2032?  
Finns det ett beslut på att simhallsbadet verkligen ska stå till 2032, då 
stadionbadet ska ersätta simhallsbadet?  
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Bilaga 3. 

 

Remissvar IFK Malmö Handboll:  Lokalbehovsplan 2026–2035 

IFK Malmö Handboll grundades 1933 och är därför en av Sveriges äldsta 
handbollsföreningar. Under säsongen 2024/2025 kommer vi att ha minst 18 
träningsgrupper för barn och ungdomar, seniorlag för damer och herrar samt 
handboll fitness. Föreningens utveckling är expansiv och vi är Malmö snabbast 
växande handbollsförening med ca 600 medlemmar. Vi ser möjligheten att 
kunna öka andelen aktiva med 5% per säsong. Vi är en ideell förening som 
huvudsakligen förlitar oss på ideella resurser. Utan passionen hos dessa tränare 
och ledare – som alla dagar i veckan med stort engagemang utbildar våra barn 
och ungdomar – så hade inget fungerat. Stapelbäddshallen i Västra Hamnen är 
centrum för träning och match men föreningen bedriver också 
träningsverksamhet i ytterligare tretton hallar i Malmö, Limhamn och 
Bunkeflostrand. Föreningens intäkter från medlems- och träningsavgifter samt 
från offentliga bidrag ska vara tillräckligt för att balansera vår 
kostnadsmässiga grund 

IFK Malmö Handboll är en del av den svenska idrottsrörelsen och ska verka för 
att fostra, utbilda och hjälpa våra handbollsspelande medlemmar på deras 
långa och givande resa från barn och bollskola till unga vuxna och seniorlag. 
Detta gör vi primärt genom att utbilda, utmana och få våra tränare/ledare att 
känna glädje, gemenskap och delaktighet genom sitt så viktiga uppdrag i 
föreningen. 

Vi känner stolthet till vår förening. Vi kämpar för varandra och arbetar aktivt 
för att alla medlemmar ska få sportsliga och vänskapliga upplevelser för 
stunden och goda minnen för livet. Vi vill att alla våra medlemmar ska leva ett 
hälsosamt liv med fysisk aktivitet och goda kamratrelationer. Vi arbetar för 
våra medlemmars positiva utveckling som individer och som handbollsspelare. 
Vi har individens utvecklingsprocess i fokus och vi vet att individen utvecklas 
bäst i en trygg och utmanande miljö tillsammans med ledare, lag- och 
klubbkamrater. Vi arbetar för att våra medlemmar ska få ett livslångt 
engagemang till handbollen och föreningslivet.  

Stapelsbäddshallen är den enda klisterhallen som finns i IFK Malmö Handbolls 
naturliga upptagningsområde. I Stapelbäddshallen har IFK Malmö Handboll 
inte möjlighet att få in ytterligare lag för träning. I den hallen har vi nått taket 
för hur många ungdomslag och seniorlag som kan träna och vara verksamma 
där. Vi har idag ett damlag i div 3, ett herrlag i div 2 och flera lag spelar i 
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ungdoms SM men vi har mycket begränsad möjlighet att erbjuda publikplatser i 
Stapelbäddshallen.  

Utöver att vi ska få plats, har vi som förening jobbat aktivt med att hålla kvar 
ungdomar inom idrotten längre. Vi är en breddförening och för oss är det en 
utmaning att behålla framför allt flickor när de har passerat 16. Om flickorna får 
möjlighet att träna närmare hemmet utan att behöva förlita sig på föräldrar som 
kör dem i bil eller på långa bussresor med byten, har vi bättre förutsättningar 
att få behålla dem längre upp i ålder. Det borde vara en viktig faktor i detta även 
för kommunen. Färre transporter leder också till mindre utsläpp.  

Undertecknande idrottsförening ser tyvärr en stor utmaning med att utveckla 
handbollen för våra utövare framöver då vi har återkommande problem 
gällande hallar där man tillåts att använda klister. Klister tillåts inom 
handbollen ifrån 15 års ålder och uppåt. Det är en del av spelet, precis som andra 
idrotter har andra typer av biprodukter som plast från konstgräsplaner. 

Handbollen har en stark tradition i Malmö och har haft sina upp-och nedgångar 
men historiskt har Malmöhandbollen varit mycket stark med klubbar som tex 
Oxie, Dalhem, MBI osv. Dessa klubbar har funnits i de ”östra” delarna av staden. 
Tiderna förändras och staden har byggts ut. Numera drivs Malmö-handbollen 
framåt av IFK Malmö Handboll, HK Malmö och Limhamns HF. 

Idag ser vi att merparten av de ungdomar som spelar handboll bor i västra och 
södra Malmö. Det är i dessa delar vi behöver se en förändring gällande vilka 
hallar där det tillåts att använda klister i så att de kan fortsätta att träna relativt 
nära hemmet. Det finns inget syfte med att hålla fast vid klisterhallar i områden 
där handboll inte längre spelas. Självklart vill vi öka andelen aktiva i andra 
områden inom Malmö och det gör vi genom skolprojekt och bollskolor i yngre 
åldrar.  

Kanariecuppen är IFK Malmö Handbolls egen ungdomsturnering. Säsongen 
2024 hade turneringen 129 laganmälda från olika delar av landet, vilket innebär 
ca 1900 spelare och därtill medföljande supportrar i form av släkt och vänner. 

Vi är stolta över den verksamhet vi bedriver och det bidrag vi genom vår 
verksamhet ger till staden. För att kunna utveckla den verksamheten och ta 
handbollen i Malmö framåt, ser vi följande behov:   

1. Utöka med fler klisterhallar i västra och södra Malmö.  

2. Gärna centrera vår verksamhet i färre hallar än som nu i 13 hallar.  

3. Vi behöver en anläggning liknande Hästhagen där vi kan få lov att 
använda klister, tillgång till flera förråd för vår utrustning, erbjuda en 
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kioskverksamhet i samband med matcher och träningar, kunna ta emot 
publik.  

4. Kansliverksamhet i anslutning till en av ”våra” hallar och gärna med 
möjlighet till mötesrum för föreläsningar och läxläsning/hjälp för våra 
ungdomar. 

5. Det finns stor potential för vår föreningscup Kanariecupen att växa men 
idag ligger den i 8 olika hallar spridda över hela Malmö men samordning 
och planering underlättas markant om dessa hallar hade kunnat 
centreras inom ett område.  

6. För att kunna få fler aktiva medlemmar i fler områden i Malmö så ser vi 
en möjlighet i att erbjuda Handbollsfritids i flera skolor och då förutsätter 
det att vi får tillgång till hallar tidigare på dagen.  

 

Med vänlig hälsning 

Jocum Wigerup  
Klubbchef i IFK Malmö Handboll 

www.ifkmalmohandboll.se  

Organisationsnummer: 846003-2546 
Postgiro: 533596-3 
Besöks- och postadress: 
John Ericssons väg 77 A, Bv 
217 47 Malmö 

 

  

http://www.ifkmalmohandboll.se/
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Bilaga 4. 

Remissvar lokalbehovsplanen: 

1) Jag har nu kört en kontrollräkning av dokumentet och ordet bowling 
nämns exakt en gång i hela dokumentet, detta under punkten 3.2.7. 
Längre ned i samma stycke så är det dock bara ishall som nämns när 
man talar om vad som skall byggas under etapp 3. 
” I etapp 3 planeras för byggnation av Malmö stadion (friidrott- och 
fotbollsanläggning), en ny simhall, en ny ishall, en gymnastikidrottshall, 
rivning och sedermera nybyggnation av Atleticum samt rivning av 
Kombihallen. För att underlätta för verksamheten på stadionområdet har 
rivningen och ombyggnationen av stadion påskyndats. Även 
byggnationen av multihallen kommer ta sin början under 2025.” 
 
Under punkten 6.1. som behandlar vilka lokaler som skall anskaffas fram 
till 2035 finns inte bowlinghallen med, inte heller under punkten 5.6 där 
man behandlar Stadionområdet. Där nämns endast en ny ishall även om 
vi idag såg att det fortfarande stod kombinerad ishall/bowlinghall på 
kartskissen. 

Under punkten 3.2.9 så räknar man upp anläggningar som Fritidsförvaltningen 
förfogar över, men som inte kan kategoriseras som simhall, ishall eller 
gymnastikhall. Inte heller är bowlingen med så jag undrar stillsamt om dom vet 
om att bowlinghallen existerar? 

 
” 3.2.9 Övrigt  

1) Förvaltningen förfogar även över ett antal andra typer av lokaler som 
inte passar in i de kategorier som beskrivits tidigare. Dessa anläggningar 
inkluderar fyra ridanläggningar som upplåts av fritidsförvaltningen till 
respektive ryttarförening, två bangolfanläggningar, en djurfritidsgård, en 
skjutbana, en bågskyttebana, ett observatorium, en 
motorsportsanläggning och en modellflygplats. Förvaltningen förfogar 
även över en parasportsanläggning, FIFH-hallen, som ger möjlighet att 
bedriva olika typer av parasport och andra verksamheter för personer 
med funktionsnedsättningar.” 

Så vi som är verksamma inom bowlingen undrar helt enkelt om man bara 
sonika har glömt bort oss och vi får fortsätta 60 år till i källaren som tillhör 
Europaporten samtidigt som vi betalar dyrt för den lokalen? 
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Med vänlig hälsning 

 

Mats Lunderquist 

Styrelseledamot Svenska Bowlingförbundet 
Kassör Kulladals Bowlingsällskap 

070 – 531 31 89 
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Bilaga 5 

Remissvar Malmö Bangolfklubb 

Malmö Bangolfklubb här. Vi är en elitförening som spelar bangolf i näst högsta 
divisionen (Elitettan, nationell över hela Sverige) med ambitionen att gå upp i 
den högsta divisionen (Elitserien). Idag är bangolf en sport som är en blandad 
utomhus och inomhussport. Att Malmö saknar en inomhusanläggning för 
bangolf är en besvikelse för vår verksamhet med elit, ungdomar och 
pensionärer. Det är främst vår ungdomsverksamhet som lider av att vi inte kan 
erbjuda en inomhusanläggning i Malmö. Vi har svårt att hålla kontinuitet i vår 
ungdomsverksamhet och om det regnar så måste vi alltid ställa in träningen. 
Närmaste inomhusanläggning finns i Landskrona och de har en toppenfin hall 
med 36 banor, cafeteria och alla faciliteter. Landskrona är en av de föreningar 
som lyckas bäst med att få nya aktiva ungdomar. Att en stad som Malmö 
saknar en inomhushall för bangolf är tråkigt när vi har en så aktiv verksamhet 
och engagerade medlemmar. Vi tillhandahåller aktiviteter för ca 7000 personer 
om året och sliter mycket hårt för vår verksamhet. För att få till stånd en 
inomhusanläggning behövs dels en lokal (minst 800 kvadratmeter) och dels en 
anläggning (vilket är en stor kostnad). Nu står vi inför en investering av en ny 
anläggning utomhus (som vi själva bekostar med vår kassa och lån) på ca 1,4 
miljoner kronor. Detta innebär att vi nu har en anläggning över som vi hade 
velat sätta inomhus och renovera upp. Vi har också pratat med vår andra 
bangolfförening i stan (Kulladal) och vi kan tänka oss att driva inomhushallen 
tillsammans. Nu är det bara det att vi saknar en hall. Men det går kanske att 
lösa. Om inte nästa år så kanske kommande år. Vår tanke (om vi inte hittar en 
hall under hösten) är att lagerhålla våra 18 banor under några år men om vi inte 
hittar en hall så får de säljas för en struntsumma till någon annan. 
Lagerhållningen kommer göras utomhus utan något underhåll vilket innebär 
att våra banor i trä till slut kan bli helt oanvändbara. 

 

Förutom att kratta vägen för våra ungdomar så gör en inomhushall en annan 
viktig sak för oss. Vi har alltid problem med att ordna fram personal då de 
måste nyanställas till våren och sedan finns det inget jobb på vintern. Med en 
inomhushall hade vi kunnat haft möjlighet att ha personal året runt och inte 
varje år behöva hitta ny personal vilket är ett stort osäkerhetsmoment för oss. 

 

Vi hade gärna önskat att en inomhushall för bangolf finns med i era planer 
framöver.  
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Med vänlig hälsning, Styrelsen i Malmö Bangolfklubb 

via Lars Isberg 

Sekreterare Malmö Bangolfklubb 

070-6643982 

 

 

 

 

 

 


